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ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEŢEAN COVASNA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat cu ocazia lucrărilor şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna, on-line pe 

platforma ZOOM, din data de 04 aprilie 2024, ora 12,00 

 

 

Tamás Sándor-Președintele Consiliului Județean Covasna 

Convocarea Consiliului Judeţean Covasna în şedinţă ordinară pentru astăzi, 04 

aprilie 2024, ora 12,00 s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 178 alin. (1) precum și art. 

134 alin. (1) lit. a) și alin. (5), coroborat cu art. 179 din Ordonanța de urgență a Guvernului 

nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, în baza 

Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna nr. 189/28 martie 2024, consilierii 

judeţeni fiind invitaţi prin adresa nr. 5761/28 martie 2024. 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei a fost adus la cunoştinţa publică în publicația 

„Observatorul de Covasna” și „Háromszék”. 

 

Îl rog pe domnul Sztakics István-Attila, secretarul general al județului, să facă 

prezența.  

Sztakics István-Attila: Stimate domnule Președinte, stimați consilieri județeni! 

La ședința de astăzi, sunt prezenți 28 de consilieri județeni din cei 30 în funcţie, 

lipsesc consilierii Orbán Miklós și Szász István-Endre, respectiv este prezent și Președintele 

Consiliului Județean Covasna, deci în total sunt 29 de persoane cu drept de vot. 

Tamás Sándor: Mulţumesc. 

Constat că sunt îndeplinite condiţiile cerute de lege pentru convocarea consiliului, 

şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 29 de persoane cu drept de vot, drept urmare 

declar deschise lucrările şedinţei Consiliului Judeţean Covasna. 

 

La lucrările şedinţei de astăzi participă de drept secretarul general al judeţului, iar în 

calitate de invitaţi participă:  

- directorii executivi/ directorii executivi adjuncţi ai direcţiilor şi şefii serviciilor/ 

compartimentelor de specialitate din cadrul aparatului de specialitate al 

Consiliului Judeţean Covasna; 

- reprezentanţii mass-media. 

 

Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna din data de 26 

martie 2024, a fost făcut public, a putut fi studiat pe site-ul Consiliului Judeţean Covasna 

www.cjcv.ro, respectiv la sediul Consiliului Judeţean Covasna, în vederea formulării 

eventualelor contestaţii la conţinutul acestuia. 

 

Vă consult, dacă aveţi obiecţii la conţinutul procesului-verbal? 

 

Nefiind, supun la vot procesul-verbal al şedinţei menţionate mai înainte. 

Cine este pentru? 29 de voturi 

http://www.cjcv.ro/
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Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 29 de voturi s-a aprobat procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 

Judeţean Covasna din data de 26 martie 2024. 

 

Stimaţi consilieri, 

Cunoaşteţi proiectul ordinii de zi, iar materialele şedinţei de astăzi v-au fost puse la 

dispoziție în format electronic pe site-ul oficial al Consiliului Judeţean Covasna.  

 

 Astfel, în proiectul ordinii de zi avem înscrise următoarele probleme: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Componentei inițiale a planului de selecție a 5 

membri în Consiliul de administrație al societății Drumuri și Poduri Covasna S.A.; 

2. Proiect de hotărâre privind atribuirea directă a lucrărilor și serviciilor de întreținere 

curentă pe timp de vară în anul 2024 a drumurilor județene către societatea Drumuri 

și Poduri Covasna S.A.; 

3. Diverse 

 

Înainte de aprobarea ordinii de zi, vă informez că, toate proiectele de hotărâri au 

fost avizate favorabil în comisiile de specialitate.  

 

Având în vedere că s-a schimbat legislația, suntem nevoiți ca să parcurgem câteva 

proceduri și aceste două proiecte de hotărâri care figurează pe proiectul ordinii de zi a 

ședinței de astăzi se datorează acestor demersuri. 

Vă consult dacă aveţi observaţii la proiectul ordinii de zi? 

Nu sunt. 

 

Supun aprobării proiectul ordinii de zi al şedinţei de astăzi. 

Cine este pentru? 29 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 29 de voturi s-a aprobat ordinea de zi a şedinţei de astăzi. 

 

Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să fac câteva precizări, şi anume: 

1.) – potrivit art. 228 alin. (1) și (2) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, nu pot lua 

parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 

problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 

înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema respectivă. 

2.) - pentru adoptarea proiectului de hotărâre de la primul punct este necesar votul 

majorităţii consilierilor prezenți la ședință. 

– pentru adoptarea proiectului de hotărâre de la punctul 2 este necesar votul 

majorităţii consilierilor în funcție.  

 

Se intră în dezbaterea ordinii de zi. 

 

La primul punct al ordinii de zi avem Proiectul de hotărâre privind aprobarea 

Componentei inițiale a planului de selecție a 5 membri în Consiliul de administrație al 

societății Drumuri și Poduri Covasna S.A.; 
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Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Váncza Tibor-István: Domnule președinte nu particip la deliberare și la vot. 

Tamás Sándor: Bine, mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Nu a participat la vot domnul consilier Váncza Tibor-István, conform art. 228 alin. 

(1) și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare. 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul doi al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind atribuirea 

directă a lucrărilor și serviciilor de întreținere curentă pe timp de vară în anul 2024 a 

drumurilor județene către societatea Drumuri și Poduri Covasna S.A. 

 

Este o procedură foarte importantă și legală! 

La societatea Drumuri și Poduri Covasna S.A. lucrează 150 de oameni, deci 150 de 

familii trăiesc din banii câștigați din munca prestată la firma noastră ceea ce consider un 

lucru foarte important. 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Váncza Tibor-István: Nici la acest punct nu voi participa la deliberare și la vot. 

Tamás Sándor: Bine, mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Nu a participat la vot domnul consilier Váncza Tibor-István, conform art. 228 alin. 

(1) și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare. 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul trei al ordinii de zi avem cuprins Diverse. 

 

Vă consult dacă aveți intervenții la punctul Diverse? 

Para János: Având în vedere că sunt prezenți și consilierii județeni din toate 

partidele politice, eu aș avea o intervenție. 
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Doamna Dr. Șereș m-a sunat înaintea ședinței și mi-a spus că bugetul pentru 

sănătate ajunge numai până la septembrie și prin proiectul care ce se pregătește vor să taie 

30 % tot de la medicii de familie.  

Se știe peste tot ce probleme au medicii de familie și imediat n-o să avem medici de 

familie. 

Anul trecut au corectat, după care în decembrie a început circul, atunci s-au retras, 

iar acum iarăși vor să taie banii de la medicii de familie.  

Doamna doctor zice că această problemă a fost discutată și la București în cadrul 

Colegiului Național și în cadrul Societății Naționale de Medicina Familiei. 

Noi nu avem mari cereri! 

Noi vrem numai să rămână bugetul acesta pe care îl avem, să rămână valoarea 

punctelor care anul trecut a fost mărit după trei ani. 

Nu vrem altceva, numai să rămână valoarea punctelor așa cum este, pentru că altfel 

medicina de familie se va duce de râpă.  

Anul trecut, când s-a mărit bugetul pentru medicina de familie și noi am mărit 

salariul asistenților medicali și știm că nu ne vor ajunge banii. 

Avem o singură cerere din partea Asociației Medicilor de Familie, către Consiliul 

Județean Covasna atât către UDMR cât și PNL și PSD, să se facă demersuri în acest sens, să 

ne ajute ca să rămânem cel puțin cu bugetul pe care avem acum. 

Așa se aude că vor să taie numai din bugetul medicilor de familie. 

Restul bugetelor se mărește iar bugetul nostru, pentru că suntem particulari, se 

diminuează.  

Noi lucrăm și după vârsta de 65-70 de ani, de pildă: medicul din Cernat are 80 de 

ani. 

Vă cerem sprijinul politic ca cel puțin să ne lase cu bugetul pe care îl avem acum. 

Noi avem contracte încheiate până pe 30 iunie, după care trebuie să semnăm un nou 

contract și așa se pare că atunci se vor tăia 30% din bugetul nostru.   

Cerem sprijinul UDMR-ului cât și a celorlalte partide să ne ajute pentru că noi 

suntem primul pas în medicină și să ne lase puțin în pace. 

Vrem, nu vrem, dar bolnavul ajunge la noi prima dată.  

Tamás Sándor: Noi, 100% suntem lângă medici, în acest caz lângă medici de familie. 

Știm de problemele dumneavoastră pentru că umblând în sate auzim multe despre 

problemele cu care vă confruntați și știm că este un deficit mare la numărul medicilor de 

familie, dar și vârsta medie a medicilor este forte înaintată. 

Tocmai pentru asta, Consiliului Județean Covasna acum câțiva ani a lansat 

programul pentru Reabilitarea și dotarea cabinetelor medicale din mediul rural. 

Susținem demersul medicilor, ca și partid politic prin senatorii și deputații noștri 

vom susține această cerere și totodată cer și colegilor noștri din PSD și PNL să se aplece la 

cerința domnului doctor Para János și la rândul lor să transmită acest mesaj decidenților din 

București, dar dacă sunteți de acord atunci și în numele Consiliului Județean Covasna o să 

transmitem un memoriu către Primul Ministru și către Guvern. 

Rugămintea mea este să ne transmiteți adresa formulată de Asociația Medicilor de 

Familie ca să putem să o folosim ca și suport juridic și dacă colegii sunt de acord, atunci ne 

adresăm Guvernului și în numele Consiliului Județean Covasna. 

Serviciul prestat de dumneavoastră este un serviciu public, dacă vreți putem să 

spunem că este sector privat, că este o profesie liberă, dar este un serviciu forte important 

pe care nu îl putem ignora.  

Para János: Vorbesc cu doamna Doctor Șereș și vă trimit adresa respectivă.  

Vă mulțumesc! 
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Floroian Stelian-Olimpiu: Aveți cunoștință dacă sunt și alte județe care au 

demarat deja acțiunea asta? 

Para János: După cum am înțeles de la doamna Doctor, se pare că au început să facă 

demersuri și alte județe. 

Vă spun sincer, nu e vorba despre orașe pentru că acolo nu e nici o problemă. 

În mediul rural sunt mari probleme de exemplu: localitatea Malnaș a avut medic 

separat, Bicfalău, Moacșa, Dalnic, Boroșneu Mare la fel a avut medic separat, la Zagon la 

5600 de locuitor este un singur medic. 

Să nu mai vorbim despre satele din jurul orașului Târgu Secuiesc. 

Trebuie să vă spun că peste 50% dintre medici suntem peste 65 de ani și am colege 

care consultă la 70-75 de ani. 

Deci, va fi o mare problemă la sate. 

Floroian Stelian-Olimpiu: Domnule Președinte! Dacă veți considera că este oportun 

ca să semnăm și noi și celelalte partide demersul pe care la faceți, noi suntem de acord, 

vorbesc în numele PNL-ului.  

Tamás Sándor: Da, este în regulă! 

Dacă dați un acord politic atunci putem face un demers din partea Consiliului 

Județean Covasna ca și instituție, dar putem da și un demers comun UDMR, PNL, PSD din 

județ.  

Para János: Eu cred că așa va fi cel mai bine! 

Floroian Stelian-Olimpiu: Dacă și colegii de la PSD sunt de acord atunci este 

absolut în regulă.  

Tamás Sándor: Așteptăm de la domnul doctor materialul care a fost întocmit dânșii 

ca să putem formula și noi memorandumul, în conformitate cu cerințele dânșilor. 

Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt. 

Am dezbătut şi am hotărât în problemele înscrise pe ordinea de zi. 

Doresc să vă informez că cel mai probabil o să avem ședință în data de 18 aprilie 

2024, la orele 12,00, dar vă vom informa din timp. 

Vă mulţumesc pentru participarea la ședință.  

Închid ședința! 

 

Preşedinte,  Secretar general al judeţului Covasna, 

TAMÁS Sándor SZTAKICS István-Attila 

  


